
Zápis 
 

 
z 21. zasedání Akademického senátu VŠCHT Praha dne 27. října 2009 

 
Přítomno dle prezenční listiny: 18 
 
Omluveni: Ing Bindzar. Ing. Březina, doc. Vojtěch, Ing. Schejbal, prof. Macková 
 
Hosté: doc. Bartovský, doc. Koubek, prof. Hasal, Ing. Starý, J. Hlinka, Ing. Chválná, doc. 
Pospíšil, doc. Brányik 
 
 
 
Úvodem předsedkyně AS předložila program jednání, který senát schválil. 
 
Program: 

1. Vnitřní norma  Zásady přidělování bytových jednotek VŠCHT Praha 
2. Přehled celkových příjmů studentů doktorských studijních programů – (pror.Pospíšil) 
3. Změna v zastoupení ve studentské části AS 
4. Různé 
a) Dopis p. Siegela k pronájmu parkoviště 
b) Dopis předsedy AS ZČU k situaci na tamní Právnické fakultě 
c) Návrh AS FPBT na podporu Kachekranu 
d) Informace o článcích uveřejněných na serveru iHned a Hospodářských novinách 

 
Ad l. 
Vnitřní norma  “Zásady přidělování bytových jednotek VŠCHT Praha“ byla upravena dle 
připomínek z minulého zasedání.  
 
Senát normu schvaluje  17 – 1 – 0 
 
Ad 2. 
Prorektor Pospíšil podal vysvětlení k údajům v tabulkám, které AS obdržel. Průměrné měsíční 
stipendium činí 12 371 Kč, hrubý příjem mimo stipendium je 4 954 Kč. Pan prorektor 
přislíbil, že zašle předsedkyni senátu přehlednější grafy, ze kterých bude patrné rozložení. 
V příštím roce se očekává nárůst stipendií z prostředků na specifický výzkum (část bude 
rozdělena plošně, část formou vnitřních grantů). Do konce listopadu musí být na MŠMT 
podána metodika pro rozdělování těchto prostředků. Návrh této metodiky bude předložen na 
příštím zasedání AS. 
 
Ad 3.  
Prof. Valentová informovala AS, že Ing. Schejbal ukončil doktorandské studium a na jeho 
místo v AS VŠCHT nastupuje zvolený náhradník Ing. Jiří Hrdlička z FCHI. 
 
Ad 4.  

a) Ing. Chválná navrhuje neobnovit  smlouvu s dosavadním nájemcem parkoviště na 
Vítězném náměstí firmou Siegel Racing Team. Důvodem jsou především pro školu 
nevýhodné podmínky nájemní smlouvy. Byl vypracován ekonomický rozbor pro 
případ, že bude parkoviště se 160 místy VŠCHT provozovat sama. Na parkovišti bude 



vyhrazeno 60 míst pro zaměstnance a studenty VŠCHT. Tento počet bude podle 
potřeby upraven. Senát tento návrh podporuje. 

b) Senát nepodpoří Stanovisko Předsednictva Akademického senátu Západočeské 
university v Plzni. Vyjádření ke Stanovisku je Přílohou č.1 tohoto zápisu. 

 
c) Doc. Brányik, předseda AS FPBT přednesl žádost AS FPBT o podporu  konání 

Kachekranu. AS VŠCHT s návrhem na obnovení Kachekranu souhlasí. Rektor 
Koubek přislíbil, že škola bude organizaci Kachekranu podporovat.  

 
 

d) Prof. Valentová požádala pana rektora o vyjádření k článkům na serveru iHned a 
Hospodářských novinách (Vznikne v Praze superškola? ČVUT chce spolknout 
VŠCHT, iHned 23.10.2009), které informovaly o záměru nově zvoleného rektora 
ČVUT prof. Havlíčka začlenit VŠCHT do ČVUT.   
Rektor Koubek informoval o tom, že žádná oficiální a ani neoficiální jednání o spojení 
obou škol se nevedla a ani nevedou. Jedná se o jednostranné stanovisko rektora 
Havlíčka, které bylo presentováno v tisku bez konzultace s VŠCHT. 
Senát konstatuje, že rektor Havlíček zvolil zcela nevhodnou formu presentace svých 
představ a že takováto závažná prohlášení by neměla být tímto způsobem 
zveřejňována. 

 
                                  Termín příštího zasedání AS 24.11.2009  
                                   
 
  
 
Zapsala: L. Schreiberova                                                                   Za správnost: O. Valentová 
 
 
 
 
 
 
 
 
Příloha č.1 
 

Vyjádření AS VŠCHT Praha ke stanovisku Předsednictva Akademického senátu 
Západočeské univerzity v Plzni ze dne 14.10.2009 

 
 
Ve stanovisku jsme byli vyzváni, abychom podpořili vedení ZČU v jeho krocích 

vedoucích ke konsolidaci situace na Fakultě právnické ZČU a aktivity MŠMT a Akreditační 
komise. 

Ve stanovisku se píše, že, pokud se prokáží zveřejňované skutečnosti, pak se jednalo o 
bezprecedentní zneužití akademického prostředí a selhání jednotlivců v řídících strukturách. 
Pokud je známo, ve vedení ZČU ke změnám zatím nedošlo. Tomuto vedení, které s poměry 
na Fakultě právnické nepochybně bylo obeznámeno a minimálně několik měsíců nepodniklo 
žádné kroky k nápravě, nelze vyjádřit podporu. 



Domníváme se, že došlo nejenom k pochybení konkrétních osob, které by se měly 
zodpovídat, ale že došlo i k selhání akademické obce na fakultě, která nebyla schopna čelit 
zjevným prohřeškům vůči akademické etice. Silně se ohrazujeme vůči snaze paušalizovat 
negativní jevy z Fakulty právnické ZČU na celé vysoké školství v ČR. 

Podporujeme především ty aktivity MŠMT a Akreditační komise, které povedou 
k objasnění  situace vzniklé na Fakultě právnické ZČU.   

 
V Praze  6.11.2009        Akademický senát VŠCHT v Praze 

 
 


